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Gemeenten zonder speelzone  -  Stand van zaken

In het Vlaams Jeugd- en Kinderrechtenbeleidsplan (JKP) staat het voornemen te lezen 
dat men volop wil inzetten op speelzones in Vlaanderen: “Voor de planperiode 2015-2019 
wensen we 250 ha bijkomende speelzones af te bakenen bij voorkeur in de onmiddellijke 
omgeving van kampverblijven en jeugdlokalen en dit op basis van de datalaag met 
jeugdinfrastructuur die vanaf 2016 beschikbaar zal zijn vanuit de jeugdsector. De 
doelstelling van 250 ha extra speelzones is gebaseerd op de toename aan speelzones van 
de afgelopen jaren en ingegeven vanuit de veronderstelling dat het merendeel van de 
potentiële locaties reeds is ingericht als speelzone.”

Op 26 februari 2016 keurde de Vlaamse Regering principieel het Masterplan 
Bivakplaatsen goed. Het masterplan moet de verschillende acties op het vlak van 
jeugdtoerisme, die momenteel al worden uitgevoerd, op elkaar afstemmen. In het plan is 
een doelstelling opgenomen over de speelzones: 1.2: “Uitwerken van een visie over 
spelen in bossen en natuurreservaten”.

Er is tevens in een plan van aanpak voorzien voor de aanleg van nieuwe speelzones. Het 
doel is om tegen medio 2018 in elke gemeente, waar mogelijk, nodig en nuttig, ten 
minste in één speelzone te voorzien. De aanpak werd opgedeeld in vier opeenvolgende 
fases.: 
1. een inventarisatieronde via rondvraag naar de gemeenten om de bestaande 

informatie omtrent speelzones te controleren en indien nodig te vervolledigen;
2. het realiseren van speelzones binnen ANB-domeinen voor een aantal gemeenten 

zonder speelzone;
3. het realiseren van nieuwe speelzones in de resterende gemeenten in domeinen van 

partners (andere overheden, erkende verenigingen, …);
4. de realisatie van speelzones aan de hand van de opmaak van subsidiedossiers. 

Vanaf december 2016, na beëindiging van fase 1, zouden fase 2 en 3 gestart worden en 
neemt het ANB (Agentschap voor Natuur en Bos) contact op met de betrokken 
gemeenten om samen haalbare projecten te realiseren.

Ik stelde over de speelbossen en -zones reeds verschillende schriftelijke vragen. Mijn 
vragen hieronder zijn gebaseerd op het antwoord van minister Schauvliege op vraag nr. 
93 van 27 oktober 2016.



1. De bijlage van het antwoord op genoemde vraag nr. 93, bevat een lijst van 
gemeenten waarvan op 4 november niet geweten was of die over een speelbos 
beschikten, dan wel waarvan we weten dát er geen speelbos is. 

Zijn er intussen van deze gemeenten gegevens beschikbaar:

a) waaruit blijkt dat ze toch een speelbos hebben? Welke;

b) van welke gemeenten kreeg het ANB nog steeds geen antwoord op de vraag of 
er een speelzone is;

c) waar intussen een proces is opgestart richting aanleg of inrichting van een nieuw 
speelbos; 

d) graag van de in c bedoelde gemeenten:
 het aantal hectare dat per speelzone voorzien wordt;
 de aard van de werken: aanleg van een nieuw aan te planten speelbos, dan 

wel of het de inrichting van een bestaand bos betreft; 
 wat de bepalende factoren zijn (grond kopen om te bebossen, onderhandelen 

met eigenaars i.f.v. openstelling…);
 of de speelzone publiek dan wel privaat (maar publiek open te stellen) bezit 

is;
 of de speelzone wordt ingericht op ANB-domein in die gemeente;
 de rol van ANB hierin;
 in welke timing tot realisatie voorzien wordt;
 welke middelen er per project worden ingezet.

2. Welke middelen (man-uren en realisatiemiddelen) worden er door ANB ingezet om 
het hele plan van aanpak (2016-?) tot een goed einde te brengen? 

Deze vraag werd gesteld aan de ministers Joke Schauvliege (780), Sven Gatz (317)



JOKE SCHAUVLIEGE
VLAAMS MINISTER VAN OMGEVING, NATUUR EN LANDBOUW

GECOÖRDINEERD ANTWOORD
op vraag nr. 780 van 16 juni 2017
van MIRANDA VAN EETVELDE

1. a) Van 21 gemeenten in de lijst van november 2016 kon intussen vastgesteld worden 
dat een speelzone aanwezig is. Het gevraagde overzicht vindt u in bijlage. 

b-d) Het gevraagde overzicht met de beschikbare informatie vindt u in bijlage. Het 
Agentschap voor Natuur en Bos (ANB) is een actieve opvolging en sensibilisering 
van deze gemeenten gestart, waarbij zowel relatiebeheerders, terreinbeheerders 
als centrale coördinatie ingezet worden. Dit proces gebeurt zowel vraaggericht 
als aanbodgericht, waarbij het ANB ondersteuning biedt aan elke gemeente die 
een speelzone wenst aan te leggen.
Het streefdoel blijft om tegen midden 2018 voor elke gemeente duidelijkheid te 
scheppen omtrent de realisatie van een speelzone. In sommige situaties kunnen 
deze speelzones er op relatief korte termijn komen. Bij andere zal de realisatie 
eerder op langere termijn zijn, naargelang de randvoorwaarden. Anderzijds is 
het nu al duidelijk dat het voor sommige gemeenten niet mogelijk of wenselijk is 
om een speelzone aan te leggen. In die gevallen wordt speelgelegenheid in de 
buurgemeentes gegarandeerd.

2. Volgende middelen worden sinds juli 2016 tot het einde van het project ingezet:
- mensuren: ruim 1 VTE, verdeeld over de projectcoördinator (0,5 VTE), 

relatiebeheer (0,2 VTE) en diverse ondersteuning en koppeling met lopende 
projecten (0,35 VTE). Hierbij wordt de inzet van terreinbeheerders en vanuit 
communicatie niet meegerekend.

- budget: voor realisatie van speelzones in ANB-gebieden is, bovenop het regulier 
budget voor beheer en inrichting, een extra budget van 100.000 euro voorzien. 
Gemeenten en privé-eigenaars kunnen beroep doen op de subsidiekanalen in het 
kader van de nieuwe beheerplanning.

BIJLAGE

Overzicht


